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Spørgsmål nr. 736 (Alm. del) fra Folketingets Sundheds- og Forebyg-

gelsesudvalg:

”Vil ministeren redegøre for misbrugsbehandlingen i fængsler-
ne og mener ministeren, at denne behandling er tilstrækkelig?”

Svar:

Direktoratet for Kriminalforsorgen har udgivet årsrapporten ”Behandlings-

indsatsen mod stof- og alkoholmisbrug i fængslerne i 2012”, og der henvi-

ses derfor til denne, som i al væsentlighed indeholder en redegørelse for en 

række indsatsområder samt omfanget af disse. Rapporten ligger på krimi-

nalforsorgens hjemmeside og er desuden vedlagt besvarelsen. 

Som det fremgår af den vedlagte rapport, er der stor søgning til behandlin-

gen i kriminalforsorgen, og det er Direktoratet for Kriminalforsorgens op-

fattelse, at der generelt er stor tilfredshed med behandlingsindsatsen i 

fængslerne. 

Direktoratet for Kriminalforsorgen har dog oplyst, at der i afsnit 10 i rap-

porten, ”Udfordringer og målsætninger i 2013”, er beskrevet nogle områ-

der, hvor det vurderes, at den nuværende indsats kan optimeres. Eksem-

pelvis er der enkelte grupper af indsatte, for hvem deres tilhørsforhold til 

bestemte grupperinger eller kriminalitetens art vanskeliggør adgangen til 

den samme behandling som det øvrige klientel. Desuden er der forskel på 

adgangen til behandling i fængsler, som ellers er sammenlignelige. Direk-

toratet for Kriminalforsorgen har i den forbindelse oplyst, at man har lø-

bende fokus på at optimere behandlingsindsatsen for de nævnte grupper af 

indsatte.

Der søges endvidere udviklet en brugerundersøgelse for indsatte, der har 

været i stofmisbrugsbehandling. Herudover skal det afklares, i hvilken 

grad recidivet for indsatte, der har og ikke har gennemført en behandling, 

mest hensigtsmæssigt kan registreres.


